
 

 

Referat af studienævnsmøde torsdag den 27. marts 2025

 
Til stede: 
Jesper Franch (JF) 
Mark de Zee (MdZ) 

 
Ikke til stede med afbud: 
Lars Domino Østergaard (LDØ) 

Kirsten Schultz Petersen (KSP) 
Laura Laier Niebuhr (LLN) 
Marie Harsfort (MH) 
Maria Catalina Larsen (MCL) 
 
 
                                                             

 
 

Observatører:  
Louise Pape-Haugaard, viceinstitutleder og studieleder (LPH)  
Christina Østergaard Thorsen, SUND studievejleder (CØT) 
Louise Juvoll Madsen, kvalitetsmedarbejder (LJM) 
Jeppe Emmersen, Prodekan for uddannelse (JEM) – deltog under punkt 4 

 

Sekretær og referent: Berit Lund Sørensen (BLS) 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat (25. februar) 
3. Opfølgning fra sidste møde (25. februar) 
4. Orientering om kandidatreform v/prodekan for uddannelse 
5. Behandling af semesterevalueringer og semesterkoordinatorrapporter inkl. evaluering af 

studiestart for KA for E24 
6. Behandling af censorrapporter (vintereksamener) 
7. Afklaring af behov for studieordningsrevisioner 
8. Høring til nye anti-chikaneregler 
9. Orientering om antal ansøgere på uddannelserne (kandidatuddannelser) 
10. Meddelelser 
11. Eventuelt 

 
 
Punkter til behandling for lukkede døre: 

12. Merit, dispensationer og klager  
 

 
Links: semesterbeskrivelser, semestergruppemødereferater, eksamensplan, studienævnets årsplan 

 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/for-studerende-og-undervisere#eksamensplaner
chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/www.aaudxp-cms.aau.dk/media/ynzjqw2u/aarsplan-studien%C3%A6vn-for-idr%C3%A6t-og-folkesundhedsvidenskab-2025.pdf
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden blev godkendt. 
 
Ad 2. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt. 

 
Ad 3. Opfølgning fra sidste møde 

• Stikprøveundersøgelse af de studerendes typiske tidsforbrug (Idræt KA) LDØ og JF holder et møde 
med studerende på idræt 2. semester KA i forhold til deres oplevelse af tidsforbruget i kurserne på 
1. semester. Mødet er endnu ikke fastlagt, men LDØ og JF vil først gennemgå de evalueringer, der 
netop er indsamlet fra 1. semester.  
Årgangen, der netop afsluttede 1. sem. KA, havde i år en meget høj studieaktivitet, hvorfor LDØ og JF 
genovervejer, hvilke semestre der inddrages i undersøgelsen. 
  

• Godkendelse af årshjul 
BLS undersøger, om punktet ”Behandling af årlig datapakke” kan flyttes fra møde 8 til møde 7, og 
om punktet ”Behandling af udkast til uddannelsesevalueringsrapporter” kan flyttes fra møde 9 til 
møde 8. Grunden til, at punkterne ønskes flyttet til tidligere møder skyldes, at studienævnet skal 
aflevere uddannelsesevalueringsrapporter for alle uddannelser i studienævnet. 
Det er ikke muligt at flytte punkterne, da vi først modtager datapakken primo november. 

 

Ad 4. Orientering om kandidatreform v/prodekan for uddannelse 
Prodekan for uddannelse, Jeppe Emmersen, deltog på studienævnsmødet og orienterede om SUND’s 
indstilling til AAU’s foreløbige institutionsplan. JEM gennemgik samtidig det politiske landskab. 

Prodekanen ønsker en drøftelse med studienævnet om muligheder og konsekvenser, samt hvordan 
studienævnet kan bidrage til udvikling af de nye uddannelsestyper hhv. erhvervskandidat og kort kandidat 
(75 ECTS).  

Institutionsplanen blev for nylig præsenteret for instituttets medarbejdere. Planen indebærer udviklingen af 
to 75-ECTS kandidatuddannelser på HST indenfor sundhedsvidenskab samt naturvidenskab med første optag 
i 2028. Samme år sættes kandidatuddannelserne i Muskuloskeletal Fysioterapi, Folkesundhedsvidenskab og 
Idræt i bero som følge af et reduceret antal studiepladser. Derudover fastsættes et maksimum på 49 
studiepladser for Klinisk Videnskab og Teknologi. Mange aspekter er endnu uafklarede, herunder rammerne 
for erhvervskandidatuddannelserne og antallet af engelsksprogede studiepladser. Herudover er økonomien 
for uddannelserne heller ikke udmeldt endnu.  

Der er 396 studiepladser på bacheloruddannelserne på SUND i 2025 sammenlignet med 356 pladser i 2024. 

For at skabe et stærkt og samfundsrelevant SUND Fakultet med en robust uddannelsesportefølje er der 
udviklet principper for omlægning af kandidatuddannelserne. Et af disse principper er, at der skal være en 
sammenhæng mellem bachelordimittender og udbudte studiepladser på kandidatuddannelserne. 

I perioden 2025-2027 skal de nye uddannelser udvikles (forskerspor og EVU). JEM vil i den forbindelse 
rådføre sig med LPH og studienævnsforpersonerne om nedsættelse af arbejdsgrupper på tværs af AAU og på 
SUND til disse opgaver. Arbejdsgrupperne forventes at påbegynde deres arbejde 2025. Studerende og 
undervisere på SUND vil blive inddraget i dette arbejde.  
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JF spurgte, om det er i overvejelserne at udvikle en uddannelse med fokus på forebyggelse frem for 
behandling. Er det muligt at oprette en 75 ECTS-kandidatuddannelse, der også giver adgang for studerende 
fra MedIS-bacheloren – hvilket JEM ikke gav et klart svar på. 

MdZ påpeger, at der har været mangel på transparens i processen. 

CØT spurgte til retskravet fra bachelor til kandidatuddannelsen. Det er stadig gældende.  

Der er ingen planer om at nedlægge de to forskningsgrupper (Exercise Tech og Sport samt Social Issues), så 
det vil fortsat være muligt at ansøge om en Ph.d.-stilling med tilknytning til disse forskningsgrupper.  
KSP spurgte til, om man kan søge en Ph.d.-stilling med en 75 ECTS-kandidatuddannelse. Her vil der skulle 
suppleres med en 45 ECTS EVU-uddannelse. 
 
 
Ad 5. Behandling af semesterevalueringer og semesterkoordinatorrapporter inkl. evaluering af studiestart 
for KA for E24  
Semesterkoordinators evalueringsrapporter blev behandlet med udgangspunkt i indstillinger fra studienævnets 
tovholdere. Studienævnet besluttede for hver rapport, hvorvidt den kunne godkendes, betinget godkendes eller 
ikke godkendes, og om der var forhold, som studienævnet ønskede at følge op på ud over det, 
semesterkoordinator foreslår. 
 

Semester Tovholder Konklusion Bemærkninger 

Idræt 1. sem. KA KSP/LLN Ikke godkendt Action points skal tilrettes, så der er 
en større grad af de studerendes 
oplevelse. De studerendes 
anmodning/oplevelse imødekommes 
dog ikke i forhold til læsestof. 

Studiestart: 
Semesterkoordinator vil i 
studiestarten være opmærksom på, at 
interne og eksterne studerende får 
mulighed for at mødes inden 
gruppedannelsen (gerne ved at bruge 
ambassadør). Studienævnet vurderer, 
at det er vigtigt for at sikre en god 
integrering af professionsbachelorer i 
gruppedannelsesprocessen. Alle 
professionsbachelorer skal blandes i 
grupper med idrætsbachelorer. 

Idræt 3. sem. KA KSP/LLN Betinget godkendt Nyt action point: Vejlederne opfordres 
til at drøfte den lave studieintensitet 
på et fælles vejledermøde. 

FSV 1. sem. KA MdZ/MH Betinget godkendt Action point 3: ”FSV planlægger at 
lave eget intro PBL-kursus for de 
studerende” ændres til ”FSV går i 
dialog med underviseren på PBL 
introduktionsmodulerne for at få 
tilpasset undervisningen, så den 
tilgodeser både FSV, KVT og MSK FYS”. 

Det foreslås også, at projektet startes 
tidligere med meget fokus på PBL- 
kompetencer, hvorefter fag-
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fagligheden opjusteres efter ca. 1 
måned. På den måde kan vejlederne 
bidrage til at få implementeret PBL 
tankegangen. 

Action Points skal nummereres. 

Studiestart: 
Det fungerer godt med ambassadøren 
til studiestart. 

FSV 3. sem. KA MdZ/MH Betinget godkendt I semesterevalueringen er der meget 
markante og meget lange 
kommentarer til dårlige oplevelser i 
forbindelse med gruppedannelsen. 
Semesterkoordinator er klar over 
alvorligheden af disse problemer og 
adresserer dem fornuftigt og neutralt. 
Der skal tilføjes et Action point, som 
fremhæver de udfordringer, der har 
været i forhold til gruppedannelsen, 
og hvordan det skal håndteres 
fremadrettet med inddragelse og 
dialog, evt. inddragelse af IAS PBL. 

Idræt 1. sem. BA LDØ/JF/MCL Godkendt  

Idræt 3. sem. BA LDØ/JF/MCL Godkendt Lav studieintensitet. 

Action point 1 vil ikke kunne 
imødekommes, da der er et 
samarbejde med Gigantium. 
(AP1: ”Vedr. skemalægning. Hvis 
muligt, placer forelæsninger i SUND-
bygningen, hvis den ikke efterfølges af 
praksis (f.eks. i hallen, styrkelokale, 
eller andet). Hermed vil de studerende 
være mere tilbøjelige til at blive til 
gruppearbejde efterfølgende”). 

Idræt 5. sem. BA LDØ/JF/MCL Betinget godkendt Det skal pointeres, at det ikke er en 
mulighed, at studerende arbejder i 
Create eller andre steder i midtbyen. 

 
Opfølgning: 
Godkendte rapporter offentliggøres på https://www.hst.aau.dk/staff-and-
students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer efter mødet. JF og BLS arbejder 
videre med de betinget godkendte/ikke godkendte semesterbeskrivelser i samarbejde med 
semesterkoordinatorerne. 
  

Ad 6. Behandling af censorrapporter (vintereksamener)  
Studienævnet bemærkede, at der generelt er tilfredshed med eksamensforløbet på både Idræt og 
Folkesundhedsvidenskab. 
 
Studienævnet taget årsberetningerne for censormandskabet for Idræt og Folkesundhedsvidenskab til 
efterretning. 
 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
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Ad 7. Afklaring af behov for studieordningsrevisioner  
Studienævnet drøftede, om der er behov for ændringer i de eksisterende studieordninger på de 
uddannelser, som hører under studienævnet. 

Det har tidligere været drøftet, om der på FSV-uddannelsen skal laves et valgmodul på 3. semester 
(projektorienteret forløb). KSP oplyser, at de studerende i høj grad allerede samarbejder med eksterne 
samarbejdspartnere, men der ønskes ikke en revision af den gældende studieordning.  
 
Studienævnet besluttede ikke at foretage studieordningsrevisioner på studienævnets uddannelser. 
 
 
Ad 8. Høring til nye anti-chikaneregler 
HST har modtaget høring vedr. nye anti-chikaneregler på AAU og ønsker studienævnets kommentarer hertil. 
 
Det seneste år har universiteter i Europa og Nordamerika oplevet flere og mere omfattende studenter- og 
medarbejderdemonstrationer i forbindelse med flere verdenskonflikter. I den forbindelse har Danske 
Universiteter, sammen med Uddannelses- og Forskningsministeriet (UFM) formuleret fire principper for 
antichikane d. 18. november 2024. Principperne udstikker en fælles holdning og standard for, hvad 
universiteterne skal leve op til mht. brud på ordensregler og chikane. 
  
Ledelsen på AAU har udtrykt et ønske om at implementere og udbrede kendskabet til de omtalte principper 
for antichikane lokalt på AAU, samt proaktivt at foregribe hændelser, som kan foranlediges af situationen på 
andre universiteter. Rektorsekretariatet har derfor, på forespørgsel fra Universitetsdirektøren og i 
samarbejde med HR og STS, formuleret et udkast til nye anti-chikaneregler på AAU. Udkastet blev d. 4. marts 
2025 drøftet i Rektoratet, som ønskede en bred høringsproces i organisationen, herunder i Studiemiljørådet, 
Hovedsamarbejdsudvalget, alle afdelinger i Fælles Service samt fakulteterne. Efter høringsprocessen vil 
udkastet og indkomne inputs drøftes og godkendes i direktionen, hvorefter reglerne vil offentliggøres i 
AAU’s håndbog. 
 
Studienævnet har følgende kommentar til bilag 1, punkt 5 (En overtrædelse af AAU’s anti-chikaneregler vil 
for studerende blive behandlet som en disciplinærsag og kan medføre en sanktion. For medarbejdere kan en 
overtrædelse medføre ansættelsesretlige konsekvenser, jf. regel om forventninger til medarbejderes adfærd 
i relation til krænkende handlinger).  
Med den nuværende formulering i forhold til brugen af ”blokere og forhindre” i punkt 4 er studienævnet 
bekymret for, at det bliver for uklart, hvornår studerende og medarbejdere kan idømmes sanktioner i 
henhold til punkt 5. 

 
Ad 9. Orientering om antal ansøgere på uddannelserne (kandidatuddannelser) 
Idræt kandidat: 35 modtagne ansøgninger. 

Folkesundhedsvidenskab: 42 modtagne ansøgninger. 
 

Ad 10. Meddelelser 

- Studienævnsforpersonen har sammen med de 2 øvrige studienævnsforpersoner og studieledere 
deltaget i et møde vedr. SUND´s indstilling til AAU’s institutionsplan. De enkelte 
studienævnsforpersoner havde mulighed for at komme med input til 2 fremtidige 75 ECTS-
kandidatuddannelser fra 2028 (naturvidenskabelig med 15 studiepladser, sundhedsvidenskabelig 
med 30 studiepladser). 
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Eftervidereuddannelsesuddannelser blev ikke drøftet. 
 

- Der var god opbakning til arrangementet ”Idrætinsight”, som blev afholdt d. 26. marts. Fem forskere 
fra faggrupperne ExerciseTech og Sport & Social Issues holdt oplæg. 

 
 
Ad 11. Eventuelt 
Ingen punkter. 
 
 
Ad 12. Merit, dispensationer og klager (Lukket punkt) 
 

- Der har været 3 ansøgere til FSV med udenlandske bacheloruddannelser, som studienævnet har 
vurderet positivt i forhold til optagelse på uddannelsen. 
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